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Tema del dia>> RELACIONS
EXTERIORS

Andorra es convertirà ben aviat
en un membre actiu més del con-
sorci format en el marc de la Co-
munitat de Treball dels Pirineus
(CTP). Així ho va anunciar ahir el
cap de Govern, Jaume Bartumeu,
aprofitant la visita del president
del consell general de l’Arieja,
Agustin Bonrepaux. El líder de
l’executiu va avançar que entre
avui i la setmana vinent se signa-
rà l’acord d’adhesió, que ha estat
proposat per França i Espanya.

Aquest conveni farà que el
Principat passi a tenir un paper
més participatiu en les decisions
de la CTP, tal com està recollit al
tractat de Baiona. Fins ara, An-
dor ra ja n’era membre, però no-
més de manera testimonial. De
fet, ja es rebien tot sovint subven-
cions econòmiques en el marc
d’aquest organisme, principal-
ment destinades al desenvolupa-
ment, la recerca i la cooperació
entre regions veïnes del Pirineu.
En canvi, segons el cap de Go-
vern, “ara les decisions es pren-
dran entre els tres estats que en
formen part”.

De fet, l’esmentat acord no no-
més hauria de suposar aspirar a
obtenir més fons, sinó també po-
der decidir més en què es gasta-
ran. Les vies que fan frontera en-
tre els tres països són l’exemple
més immediat que va posar el
cap de Govern. Així, va afirmar
que “l’eix Barcelona-Andorra-
Tolosa hauria de tenir una via rà-
pida i adequada”, i Bonrepaux, a
qui Bartumeu va qualificar de
“vell amic”, hi va estar completa-
ment d’acord. De fet, el mandata-
ri francès va afegir-hi que “és una
reforma que s’hauria d’haver fet
fa temps” i que “consta ni més ni
menys que de 54 quilòmetres”.

La reunió amb Bonrepaux va
ser fructífera, segons el líder so-
cialdemòcrata, ja que “totes les
parts hem demostrat la voluntat
de promoure la connexió de les
nostres regions”.

UN ACORD QUE VE DE LLUNY

De fet, es tracta d’un conveni que
l’exministra d’Afers Exteriors Me-
ritxell Mateu va perseguir durant
força temps. Fins i tot, l’antic
equip de Govern liderat per Al-
bert Pintat va arribar a compro-
metre’s a tancar el tema el mes de

setembre passat. Malgrat tot, el
mandat liberal es va acabar sense
un compromís ferm.

Amb tot, hi ha hagut diverses
peticions del consorci per millo-
rar les vies de transport, com per
exemple la connexió ferroviària
entre l’Ospitalet i la Cerdanya,
passant pel Principat. Aquest va
ser un dels aspectes al qual Bon-
repaux es va referir, a la compa-
reixença que va fer ahir acom-
panyat de Bartumeu. “La bona
relació que tenim amb Andorra
ens porta a plantejar-nos temes
com ara la millora de les comuni-
cacions per carretera amb l’Ospi-
talet, que s’haurien de modernit-
zar”, va declarar.

Els fons que s’atorguen a la CTP
procedeixen íntegrament de la
Unió Europea. L’organisme es va
crear amb la finalitat d’establir

una col·laboració fronterera per
al desenvolupament de les re-
gions de muntanya, i en formen
part, a més d’Andorra, Catalunya,
el País Basc, Aragó, el Llengua-
doc-Rosselló, el Migdia-Pirineus i
l’Aquitània.

ALEIX TUGAS

Andorra la Vella

L’ACORD PERMETRÀ MILLORAR LES VIES QUE TRAVESSEN LES FRONTERES

Andorra serà al consorci de la CTP
El cap de Govern, Jaume Bartumeu, anuncia que se signarà un conveni d’adhesió entre avui i la setmana
vinentSEl Principat podrà rebre una part dels fons de la Unió Europea i decidir com es poden invertir

DIDAC SALAU

Jaume Bartumeu

“L’eix Barcelona-
Andorra-Tolosa hauria
de tenir una via ràpida”

CAP DE GOVERN

“Hi ha la voluntat de
promoure la connexió
de les nostres regions”

QUÈ HA DIT

Agustin Bonrepaux va manifestar
ahir que considerava que Andorra
anava “pel bon camí”, en matèria
de transparència fiscal. El cap de
Govern, Jaume Bartumeu, el va
posar al dia de tots els canvis que
estan tenint lloc al Principat per
tal de complir a temps la Declara-
ció de París, i millorar la posició
en el context internacional abans
que se celebri la propera cimera
del G-20, el 24 de setembre, a
Pittsburgh. Bonrepaux va afirmar
que “la transparència fiscal i fi-
nancera és un element que ha de
fer possible el desenvolupament

en un moment econòmicament di-
fícil”. Així mateix, Bartumeu va ex-
plicar que havia traslladat al repre-
sentant de l’Arieja els punts que
es tractaran a la sessió extraordi-
nària del Consell General de de-
mà. “L’he informat de la situació
actual, de les demandes que fem
i de la posició del Govern respecte
d’aquest tema”, va apuntar. A
més, va recordar que Bonrepaux
havia estat el president de la co-
missió de Finances de l’Assem-
blea Nacional, i que per tant “co-
neix els problemes de la fiscalitat
internacional perfectament”.

Bonrepaux entén que es va pel bon
camí en matèria de transparència fiscal


